
Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri

Til: Fødevareministeren

Dato: 8. maj 2012

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 145
Forslag til lov om ændring af lov om randzoner. (Energiafgrøder og offentlig
adgang).
Af fødevareministeren (Mette Gjerskov)

Spørgsmål 67
Ved det åbne samråd om besvarelse af samrådsspørgsmål A den 3. maj
2012 oplyste ministeren, at 10 m randzoner ikke vil udgøre et problem mht.
vandløbsvedligeholdelsen, da det er tilladt at køre med maskiner mv. i rand-
zonen, så oprenset materiale, grøde mv. fortsat kan udspredes på den bag-
vedliggende mark. Dette giver anledning til to spørgsmål:
Omkostningerne til at håndtere og transportere det oprensede materiale vil
mange steder stige dramatisk med de nye randzoner, da man tidligere typisk
kunne klare oprensning og anbringelse på marken i én arbejdsgang. Med 10
meters randzone vil det kræve flere arbejdsgange, mere tidsforbrug og større
forbrug af brændstof etc. I april 2011 blev der redegjort for netop denne pro-
blematik ved et foretræde for Fødevareudvalget. Vil ministeren kommentere
denne meromkostning og oplyse, om der vil blive taget højde for dette ved be-
regning af kompensation?
Hvis et dræn, der løber gennem randzonen trænger til udskiftning/reparation,
vil dette så være muligt i de nye randzoner, hvor jordbearbejdning ikke længe-
re er tilladt?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lene Espersen (KF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Lene.Espersen@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
formand
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